
Protokół nr 8/99 
 

z VIII Sesji Zwyczajnej 
Rady Powiatu Wejherowskiego 

z dnia 10 września 1999 r.  
 
 

 Ad. 1.  
 
 Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego - Pan Eugeniusz 
Gajewski - powitał przybyłych Radnych i dokonał otwarcia VIII Sesji 
Zwyczajnej. Na podstawie listy obecności członków Rady Powiatu 
Wejherowskiego ( załącznik nr 1) Przewodniczący stwierdził prawomocność 
obrad. 
 Pan Marek Panek w imieniu Zarządu wniósł o następujące zmiany w 
porządku obrad: 
1. Punktowi 6 nadać następujące brzmienie: „Informacja o przebiegu budżetu za 
I półrocze. 
2. Punktowi 7 nadać następujące brzmienie: „Uchwała Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
Nr V/51/99 z dnia 30.03.1999 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 
1999 - druk nr 67 - projekt Zarządu. 
3. Punktowi 18 nadać następujące brzmienie: „Uchwała Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie nadania imienia Patrona I Liceum 
Ogólnokształcącemu w Rumi - druk nr 69- projekt Zarządu”. 
 Pan Radny Jan Nowicki wniósł w imieniu Komisji Rewizyjnej o dodanie 
do porządku obrad punktu 19 w brzmieniu: „ Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej 
z wyników kontroli przeprowadzonych w Starostwie Powiatowym”.  
 W związku z powyższą poprawką ulegnie zmianie numeracja kolejnych 
punktów. 
 Przewodniczący ogłosił głosowanie nad przedstawionym porządkiem 
obrad wraz z poprawkami. Porządek obrad (załącznik nr 2) został przyjęty przez 
Radę jednogłośnie. 
 Następnie Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu nr 7/99 z 
obrad poprzedniej sesji. W związku z tym, iż takowych nie zgłoszono, 
Przewodniczący zarządził głosowanie, w którym Rada jednogłośnie przyjęła 
protokół z poprzedniej sesji. 
 
 Ad. 2. 
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 Kolejnym punktem porządku obrad były informacje Przewodniczącego 
Rady Powiatu. Przewodniczący powiadomił Radę o przebiegu prac Komisji 
Herbowej. Komisja spotkała się dwukrotnie. Na ostatnim posiedzeniu Starosta 
przedstawił Regulamin konkursu. Ogłoszono konkurs w prasie oraz 
wyznaczono nagrodę w kwocie 3.000 zł. Z chwilą gdy Komisja Herbowa będzie 
miała już projekt herbu Rada Powiatu otrzyma go do akceptacji. 
 Następnie Przewodniczący poinformował, iż z okazji 350 - lecia 
Kolegiaty Wejherowskiej Rada Powiatu złoży dar w postaci ornatu w czasie 
Mszy Świętej. Pieniądze na ten cel zostaną zebrane w przerwie obrad. 
 Przewodniczący poinformował również, iż zgłoszono propozycję, aby 
Rada Powiatu odbyła szkolenie wyjazdowe związane z działalnością finansową 
Powiatu. 
 Przewodniczący przypomniał, iż w Luzinie odbyły się pierwsze dożynki 
powiatowe. 
 Radni nie zgłosili uwag ani pytań do sprawozdania złożonego przez 
Przewodniczącego. 
  
 Ad. 3.  
 
 Trzecim punktem porządku obrad było sprawozdanie Zarządu z prac 
między sesjami, które przedstawił Starosta Powiatu Pan Grzegorz Szalewski - 
załącznik nr 3.  
 
 Ad. 4. 
 
 Kolejnym punktem posiedzenia było podjęcie przez Radę Powiatu 
uchwały w sprawie określenia trybu uchwalenia budżetu Powiatu - druk nr 53 
A. Pani Janina Szalska - Skarbnik Powiatu - poinformowała, iż do uchwały 
został dodany załącznik, w którym uwzględniono poprawki Komisji Budżetu i 
Finansów - załącznik nr 4 do protokołu, zmieniono także szatę graficzną 
według obowiązujących zasad. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag do proponowanego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie określenia trybu uchwalenia budżetu Powiatu została przyjęta 
jednogłośnie - 47 głosów za. 
 
 Ad. 5. 
 
 Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie  określenia zakresu i formy informacji  o przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu za I półrocze - druk nr 54. Zarząd zgodnie z  
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wnioskiem Komisji Budżetu i Finansów wprowadził autopoprawkę do projektu 
uchwały: 
1. W § 2 słowa „będzie zawierać” zastąpiono słowami „winno zawierać”; 
2. W § 2 dopisano punkt 7 w brzmieniu: „7. Zestawienie ewentualnych 
zobowiązań”; 
3. Numerację punktu 7 zamieniono na punkt 8. 
 Radni nie zgłosili pytań i uwag do proponowanego projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie określenia zakresu i formy informacji  o przebiegu wykonania budżetu 
Powiatu za I półrocze została przyjęta jednogłośnie - 47 głosów za. 
 
 Ad. 6. 
 
 Pani Skarbnik przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu 
Powiatu Wejherowskiego za I półrocze 1999 r. - załącznik nr 5, informację o 
wydatkach budżetowych Powiatu Wejherowskiego za okres od 1 stycznia do 30 
czerwca 1999 r. - załącznik nr 6 oraz informację uzupełniającą o przebiegu 
wykonania budżetu Powiatu Wejherowskiego za I półrocze 1999 r. - załącznik 
nr 7. 
 Pan Radny Józef Reszke podkreślił, iż powyższa informacja powinna 
zostać przedstawiona wcześniej, najpóźniej do sierpnia. Również projekty 
uchwał powinny być dostarczane radnym wcześniej, a nie dopiero na 
posiedzeniu Komisji. Na Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego nie 
przyszedł nikt z Zarządu Powiatu, aby przedstawić projekty uchwał. Radni na 
sesji Rady Miejskiej Wejherowa podnosili dlaczego dotacja przyznawana 
gminom na zadania bieżące jest za pierwsze półrocze przekazywana dopiero 1 
lipca. Zasadą powinno być przekazywanie jednej dwunastej części dotacji co 
miesiąc, a nie pod koniec kwartału. Jeżeli wygodniej jest przekazywać 
pieniądze raz na kwartał powinno to być robione w środku kwartału, a nie na 
końcu. Kolejną uwagę Radny zgłosił do planowanych wydatków Szkoły 
Podstawowej Przyszpitalnej Nr 12 -  dyrektor tej placówki pomyliła się o 300% 
- zamiast 100 uczniów wykazano 30 uczniów. Następnie Pan Reszke zwrócił 
uwagę, iż informacja o sprawach personalnych powinna być przekazywana 
radnym wcześniej - dotyczy to rozwiązania umów o pracę z pracownikami 
MOS. 
 W odpowiedzi na uwagi Radnego Pani Skarbnik poinformowała, iż 
sprawozdanie ze Szkoły Podstawowej Przyszpitalnej Nr 12 zostało sporządzone 
na dzień 30 września ubiegłego roku. 
 Pan Starosta poinformował, iż Powiat nie ma obowiązku prowadzić sekcji 
sportowych. Zarząd Powiatu musiałby zdjąć z innych zadań pieniądze, aby 
sfinansować te działania. Pani dyrektor Szkoły Podstawowej Przyszpitalnej Nr 
12, która sporządziła sprawozdanie przeszła już na emeryturę. Obecnie trwają 
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rozmowy z nową panią dyrektor na temat prawidłowego ustalania ilości 
uczniów. Starostwo Powiatowe miało przygotowaną informację o wykonaniu 
budżetu już w sierpniu, jednakże Rada Powiatu miała przerwę urlopową w 
sierpniu. 

 Pani Skarbnik zobowiązała się, że dotacja na zadania zlecone będzie 
przekazywana każdego miesiąca   w jednej dwunastej części z góry. 

 Pani Radna Rogala-Kończak podkreśliła, iż obecnie ze względów 
formalnych miasta nie będą mogły wspierać finansowo działalności MOS, 
Poradni Pedagogiczno-Psychologicznych oraz Ognisk Pozaszkolnych. Bez 
żadnej pomocy ze strony Powiatu przestaną one funkcjonować. Zarząd nie 
powinien bez konsultacji z gminami sam podejmować decyzji o ograniczeniu 
działalności. W trakcie posiedzenia Komisji Edukacji z dyrektorkami 
Przychodni Psychologiczno-Pedagogicznych poinformowały one, iż oferta 
programowa została ograniczona o połowę w związku z brakiem funduszy. 
Brakujące środki mają zostać uruchomione z rezerwy budżetowej - brzmi to 
dość enigmatycznie. 
 W odpowiedzi na zapytanie Pan Grzegorz Szalewski wyjaśnił, iż na 
działalność Poradni Starostwo otrzymało konkretne dotacje. Przekazano całą 
kwotę nie odejmując nawet kosztów obsługi. Kwota dotacji porównywalna jest 
z zeszłym rokiem. W tym roku nie można finansować działalności poradni z 
innych źródeł. 
 Pani Radna Rogala-Kończak podkreśliła, iż tegoroczna dotacja została 
przyznana w wysokości 75 %. Komisja Edukacji już dwukrotnie występowała o 
zwiększenie środków na działalność poradni. 
 
 Ad. 7.  
 
 Pan Starosta Grzegorz Szalewski przedstawił autopoprawkę Zarządu 
Powiatu dotyczącą projektu uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
zmiany Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego Nr V/51/99 z dnia 30 marca 
1999 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 1999 - druk nr 67: 
1. Na wniosek  Komisji Budżetu i Finansów z dwóch uchwał zmieniających 

budżet Powiatu (druk Nr 61 i 64) przygotowano jedną uchwałę (druk Nr 67). 
2. W § 1 ust. 1 kwotę „51.942.811zł”  zmienia się na „52.035.211 zł” kwotę 

„53.942.811 zł” zmienia się na kwotę „54.035.211 zł” 
Różnica w kwocie 92.400 zł wynika z przyznanej dotacji przez Urząd Miasta w 

Redzie na prowadzenie Liceum Ogólnokształcącego w Redzie. O taka kwotę 
został zwiększony budżet Powiatu Uchwałą Zarządu Powiatu 
Wejherowskiego Nr  76/99  z dnia 02.09.1999r. 

3. W załączniku Nr 2 w dz. 79 rozdz. 8011 „wydatki  majątkowe” zmienić na 
„wydatki bieżące”, w dz. 91 rozdz. 9143 po „wydatkach bieżących” dodać „w 
tym wynagrodzenia i pochodne 134.000”. 
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 Pan Radny Rytczak zauważył, iż w § 4 punkcie 2 wymagane jest 
wpisanie osób uprawnionych do podpisania umowy kredytowej. 
 Starosta poinformował Radnych, iż Zarząd zgłosił kandydaturę Grzegorza 
Szalewskiego oraz Marka Panka. 
 W wyniku  głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie zmiany Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego Nr V/51/99 z dnia 30 
marca 1999 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na rok 1999 została 
podjęta jednogłośnie -  47 głosów za. 
 
 Ad. 8. 
 
 Starosta wniósł o przyjęcie projektu Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie przejęcia i zarządzania drogami wojewódzkimi na 
terenie Powiatu Wejherowskiego - druk nr 49. 
  W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie przejęcia i zarządzania drogami wojewódzkimi na terenie Powiatu 
Wejherowskiego została podjęta jednogłośnie - 47 głosów za.  
 
 Ad. 9. 
 
 Pan Marek Panek przedstawił Radzie pakiet projektów uchwał 
oświatowych. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie  utworzenia 
Liceum Technicznego Nr 2 w Zespole Szkół Samochodowych im. Jakuba 
Wejhera w Wejherowie - druk nr 50 - wychodzi naprzeciw przyszłej reformie 
oświaty, której wdrażanie rozpocznie się w 2002 r.  
 Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie  utworzenia Liceum Technicznego Nr 2 w Zespole Szkół 
Samochodowych im. Jakuba Wejhera w Wejherowie została podjęta 
jednogłośnie - 47 głosów za. 
 
 Ad. 10. 
 
 Pan Marek Panek wniósł o podjęcie przez Radę projektu Uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie  utworzenia Liceum Technicznego Nr 1 w 
Zespole Szkół Zawodowych  im. Ks. E. Roszczynialskiego w Wejherowie - 
druk nr 51. 
 W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie  utworzenia Liceum Technicznego Nr 1 w Zespole Szkół Zawodowych  
im. Ks. E. Roszczynialskiego w Wejherowie została podjęta jednogłośnie - 47 
głosów za. 
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 Ad. 11. 
 
 Pan Wicestarosta Powiatu przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego  Nr 3 w 
Zespole Szkół Elektrycznych im. Bohaterskiej Załogi ORP „Orzeł” w 
Wejherowie druk nr 52. 
 W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie  utworzenia Liceum Ogólnokształcącego  Nr 3 w Zespole Szkół 
Elektrycznych im. Bohaterskiej Załogi ORP „Orzeł” w Wejherowie została 
podjęta jednogłośnie - 47 głosów za. 
 
 Ad. 12. 
 
 Kolejnym punktem obrad było podjęcie Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 
przeprowadzenia konkursu na dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Redzie 
-druk nr 55. 
 Pan Marek Panek poinformował Radnych, iż z dniem 1 września przejęto 
Liceum Ogólnokształcące w Redzie. Pełnienie funkcji dyrektora powierzono na 
czas określony dotychczasowemu dyrektorowi. W § 2 Zarząd proponuje jako 
swojego przedstawiciela Pana Jana Domańskiego. Drugiego przedstawiciela ma 
wybrać ze swojego grona Komisja Edukacji. Pan Maciej Tamkun 
poinformował, iż Komisja Edukacji wysuwa jego kandydaturę oraz Pani Iwony 
Romanowskiej jako osoby rezerwowej (§ 3 Uchwały). 
 Rada Powiatu w wyniku głosowania jednogłośnie podjęła Uchwałę Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 
przeprowadzenia konkursu na dyrektora Liceum Ogólnokształcącego w Redzie. 
 
 Ad. 13. 
 
 Następnie Pan Marek Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie likwidacji powiatowej jednostki organizacyjnej - 
Zasadnicza Szkoła Zawodowa Nr 5 w Wejherowie - druk nr 56. 
 Pan Wicestarosta Powiatu poinformował, iż przy Szkole Podstawowej Nr 
9 funkcjonuje Szkoła Zawodowa. Dwa lata temu podjęto decyzję o jej 
likwidacji i nie prowadzono naboru nowych roczników. Do dnia 31 sierpnia 
ostatni uczniowie skończyli naukę w szkole. Wystawianie świadectw uczniom, 
którzy nie zdali jeszcze egzaminu czeladniczego zostanie powierzone 
dyrektorowi Szkoły Podstawowej Panu Stefanowi Mazurowi. 
 Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie likwidacji 
powiatowej jednostki organizacyjnej - Zasadnicza Szkoła Zawodowa Nr 5 w 
Wejherowie została podjęta jednogłośnie - 47 głosów za.  
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 Ad. 14. 
 
 Kolejnym punktem obrad było podjęcie Uchwały Rady Powiatu w 
sprawie likwidacji powiatowej jednostki organizacyjnej Zespół Ekonomiczno - 
Administracyjny Szkół w Rumi - druk nr 57. 
 Pan Marek Panek poinformował, iż uchwała ta stwierdza fakt 
wygaśnięcia istnienia placówki i jest konsekwencją  Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego Nr VI/56/99 w sprawie likwidacji powiatowej jednostki 
organizacyjnej Zespół Ekonomiczno - Administracyjny Szkół w Rumi. 
 W związku z powyższym Uchwała Rady Powiatu w sprawie likwidacji 
powiatowej jednostki organizacyjnej Zespół Ekonomiczno - Administracyjny 
Szkół w Rumi została podjęta jednogłośnie - 47 głosów za. 
 
 Ad. 15. 
 
 Pan Starosta Grzegorz Szalewski poinformował Radnych, iż na terenie 
Województwa Pomorskiego istnieje w chwili obecnej 11 studiów medycznych. 
W świetle prawa Unii Europejskiej nie spełniają one wymagań - powinne być 
prowadzone w ramach szkół wyższych. Sejmik Województwa Pomorskiego 
rozważa gdzie na terenie województwa powinny one powstać.  
 Radny Rytczak podkreślił, iż zgodnie z § 25 ust. 2 Statutu Powiatu 
Wejherowskiego nie mogą być rozpatrywane uchwały nie zawierające 
kompletnego uzasadnienia, tj. między innymi skutków finansowych uchwały. 
 Pan Starosta odpowiedział, iż powyższa uchwała wyraża tylko wolę 
przejęcia i nie pociąga jeszcze za sobą skutków finansowych. Zostaną one 
określone w uchwale o przejęciu Studium Medycznego.  
 Pan Radny Rytczak stwierdził, iż w stosunku do tej uchwały jest to w 
stanie zrozumieć, ale jego uwaga dotyczy także innych uchwał. 
 Pani mecenas Alina Mandziuk podkreśliła, iż nie wszystkie uchwały 
wymagają uzasadnienia w zakresie ich skutków finansowych, ponieważ nie 
wszystkie takie skutki wywierają. W stosunku do uchwał podejmowanych w 
trakcie roku budżetowego jeżeli są one zgodne z uchwalonym budżetem nie jest 
wymagane szczegółowe uzasadnienie. W sprawach zasadniczych Starostwo 
stara się przygotowywać szerokie uzasadnienia uchwał.  
 Pan Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały.  
  W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie wyrażenia woli przejęcia od Sejmiku Województwa Pomorskiego i 
prowadzenia przez powiat w drodze powierzenia zadań Medycznego Studium 
Zawodowego w Wejherowie została podjęta 36 głosami za, 9 przeciw, przy 
dwóch wstrzymujących się. 
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 Ad. 16. 
 
 Pan Radny Dionizy Wrosz - Przewodniczący Komisji Polityki 
Prorodzinnej i Społecznej poinformował Radę, iż projekt uchwały został 
przygotowany przez Komisję. Uchwała zyskała pozytywną opinię Komisji 
Edukacji oraz Budżetu i Finansów.  Pan Radny podkreślił, iż uchwała ta 
wypełnia zadania Powiatu w ramach polityki prorodzinnej. Podjęcie jej odbije 
się korzystnie na poziomie wykształcenia młodzieży. Koszty poniesione na 
realizację tej uchwały zwrócą się wielokrotnie. Pan Dionizy Wrosz zwrócił się 
w imieniu Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej o poparcie 
przygotowanego projektu uchwały.  
 Pan Radny Stanisław Krawiec w imieniu Klubu SLD złożył na ręce 
Przewodniczącego Rady  dwa wnioski dotyczące projektu uchwały - załącznik 
nr 8. Podkreślił, iż w świetle Konstytucji rodziny wielodzietne mają równe 
prawa, także te które mają trójkę dzieci. Klub SLD nie jest przeciwny idei 
dofinansowania dojazdów dzieci do szkół, ale nie może być jedynym kryterium 
dofinansowania posiadanie czwórki i więcej dzieci. Wśród rodzin 
wielodzietnych znajdują się także rodziny zamożne, których dofinansowanie nie 
jest konieczne. Dofinansowanie powinno dotyczyć rodzin, w których średnia 
zarobków na jedną osobę wynosi, mniej niż 300 zł. Ponadto należy wziąć pod 
uwagę możliwość odliczenia 19 % od kwoty bazowej podatku. W ocenie Klubu 
uchwała została przygotowana pobieżnie i bez wnikliwej analizy. Nie bierze się 
pod uwagę innych możliwości pomocy rodzinom żyjącym na skraju ubóstwa, 
gdzie rodzice nie są w stanie niejednokrotnie sfinansować drugiego śniadania 
do szkoły. Dofinansowanie dla samego dofinansowania jest społecznie 
szkodliwe. W związku z powyższym Klub SLD jest przeciwny podjęciu 
powyższej uchwały w przedstawionym tutaj kształcie. Klub przedstawił dwa 
wnioski: dalej idący zmierzający do odłożenia głosowania nad projektem 
niniejszej uchwały na następną sesję, jeżeli nie zostanie on przyjęty Klub wnosi 
o przegłosowanie drugiego z przedstawionych wniosków. 
 Pan Radny Wrosz w odpowiedzi stwierdził, iż finansując dojazdy dzieci 
do szkół Powiat będzie miał moralne prawo zaapelować do gmin, aby 
zainteresowały się samotnymi matkami oraz rodzinami ubogimi gdzie istnieje 
możliwość, iż ze względu na ubóstwo dzieci te nie będą pobierały nauki. 
Poszerzanie dofinansowania na rodziny z trójką dzieci może skutkować tym, że 
powiat nie będzie w stanie tej uchwały finansować. W związku z powyższym 
należy podjąć uchwałę w zaproponowanej formie. W ciągu czterech miesięcy 
będą znane dokładne koszty jej realizacji i będzie można pomyśleć o 
poszerzeniu zakresu rodzin nią objętych.  
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 Pan Radny Rytczak stwierdził, iż gminy myślą o finansowaniu dojazdów 
dzieci do szkół - robią to w 100 % lub organizują dojazd zgodnie z 
obowiązującym prawem. 
 Pan Radny Wrosz podkreślił, iż gminy robią to w ramach dojazdów do 
szkół podstawowych, zaś niniejsza uchwała dotyczy dojazdów do szkół 
ponadpodstawowych.  
 Pan Radny Rytczak przeczytał i złożył na ręce przewodniczącego Rady 
Powiatu wniosek Klubu Unii Wolności - załącznik nr 9. Podkreślił również, iż 
powyższa uchwała jest jedną z uchwał, które wymagają stosownego 
uzasadnienia.  W związku z powyższym należy odpowiedzieć na pytanie czy 
uchwała taka bez kompletnego uzasadnienia może być w ogóle podjęta czy ze 
względów formalnych nie może zostać podjęta. 
 Radca prawny zgodził się z uwagą przedstawioną przez Radnego. 
 Pan Starosta zaproponował, aby Pani Genowefa Małyszko z 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła bliżej ten problem. 
 Pani Genowefa Małyszko poinformowała Radnych, iż sprawa ta była 
dyskutowana od samego początku powstania Komisji Polityki Prorodzinnej i 
Społecznej. Uchwała  powstała  z inicjatywy Radnych. PCPR wystąpiło do 
gmin, aby nadesłały informacje o rodzinach wielodzietnych. Niektóre gminy 
przysłały takie wykazy, ale są to rodziny które już korzystały z pomocy 
społecznej. Żadna gmina nie posiada danych ile jest u nich rodzin 
wielodzietnych i jakiej pomocy potrzebują. Po uzyskaniu tych danych zostało 
sporządzone zestawienie, z którego wynika, że rodzin z czwórką i więcej dzieci 
jest około 1142 z tego dzieci objętych dofinansowaniem byłoby około 1400. 
Średnią cenę biletu przyjęto 35 zł. Z przemnożenia tych danych wynika, iż 
kwota dofinansowania wyniesie około 100 tys. złotych w tym roku.  
 Pan Radny Wrosz podkreślił, iż uchwała ta była przedmiotem obrad 
Komisji Budżetu i Finansów, na której kwota ta została przedstawiona. Pan 
Wrosz stwierdził, iż Pan Rytczak poddał pod wątpliwość uczciwość rodzin 
wielodzietnych. Podkreślił, iż jest tym faktem oburzony, bowiem rodziny 
wielodzietne są bardzo uczciwe i jeśli dofinansowania nie będą potrzebowały to 
nie wystąpią z takim wnioskiem. 
 W tym miejscu Pan Jan Nowicki w imieniu Klubu AWS wystąpił o 5 
minut przerwy w celu spotkania z Przewodniczącymi Klubów oraz Zarządem. 
 Po przerwie Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady. 
 Pan Radny Dionizy Wrosz poinformował, iż na spotkaniu uchwalono, że 
istnieje konsensus dla objęcia uchwałą rodzin niepełnych. Podjęcie uchwały 
zostanie odłożone do następnej sesji. Uchwała zostanie podjęta z mocą 
obowiązującą od dnia 1 września 1999 r. 
 
 Ad. 17. 
 



 10

 Pan Starosta poinformował, iż w pierwszej wersji reformy od 1 stycznia 
2000 r. Powiatowe Urzędy Pracy miały przejść pod zarząd Powiatu, a 
Wojewódzkie Urzędy Pracy pod Sejmiki Wojewódzkie, jednakże na Podkomisji 
Sejmowej ustalono, iż nie przejdą one do samorządów od dnia  1 stycznia 2000 
r. Przewodniczący Komisji Polityki Socjalnej Sejmu Rzeczpospolitej Polskiej 
Pan Poseł Jan Rokita wystosował prośbę, aby powiaty przedstawiły swoje 
stanowisko w tej kwestii. Powiatowe i Wojewódzkie Urzędy Pracy dysponują 
około 70 % środków na zwalczanie bezrobocia. Natomiast przy tym podziale 
100 % pieniędzy trafi do Urzędów Powiatowych i Wojewódzkich. Pan Starosta 
wniósł o poparcie projektu uchwały. 
 W wyniku głosowania 45 głosami za, przy dwóch wstrzymujących się, 
Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia woli 
kontynuowania reformy samorządowej w zakresie przejęcia Powiatowego 
Urzędu Pracy została podjęta. 
 
 Ad. 18. 
 
 Kolejnym punktem posiedzenia Rady Powiatu było podjęcie uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania imienia Patrona I Liceum 
Ogólnokształcącego w Rumi - druk nr 69. 
 Pan Marek Panek poinformował Radnych, iż w ubiegłym roku Kurator 
Oświaty w Gdańsku wydał wstępną pozytywną opinię w tej kwestii. Od dnia 1 
stycznia szkoła przeszła pod zarząd Powiatu Wejherowskiego. W związku z 
powyższym Pan Wicestarosta wniósł o podjęcie powyższej uchwały.  
 Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania imienia 
Patrona I Liceum Ogólnokształcącego w Rumi została podjęta jednogłośnie - 47 
głosami za.  
 
 Ad. 19. 
 
 Pan Jan Nowicki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał 
sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z wyników kontroli przeprowadzonych 
zgodnie z przyjętym planem pracy przez Radę Powiatu Wejherowskiego za I 
półrocze 1999 r. - załącznik nr 10.  
 Pan Starosta podziękował Przewodniczącemu i Komisji za 
przeprowadzone kontrole oraz podkreślił, iż zgadza się z przedstawionymi 
wnioskami. Odpowiedź na nie zostanie przekazana na piśmie. 
 
 Ad. 20. 
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 Pani Radna Rogala-Kończak zapytała Starostę czy prawdą jest, że 
powołany w Rumi Zespół Szkół Specjalnych Nr 2 zostanie zlikwidowany za 
dwa lata oraz, że odwołano dyrektora Ośrodka Szkolno - Wychowawczego Nr 2 
i powołano nowego. Poprosiła również o informację dlaczego odwołano 
dyrektora Ogniska Wychowawczego imienia Dziadka Lisieckiego w Rumi i 
kogo powołano na jego zastępcę oraz czy prawdą jest, że Zarząd wyraził wolę 
partycypowania w kosztach modernizacji systemu grzewczego w placówkach 
oświatowych na terenia miasta Rumi. 
 Pan Starosta potwierdził fakt woli partycypacji w kosztach modernizacji 
systemu grzewczego. Podkreślił również, iż nikt ze Starostwa nie udzielał 
informacji na temat jakoby Zespół Szkół Specjalnych został powołany na okres 
dwóch lat. W odpowiedzi na pytanie Pani Radnej Pan Grzegorz Szalewski 
poinformował, iż kupiono samochód marki Lancia za cenę 94 tys. 500 zł. 
 Pan Wicestarosta odpowiedział, iż dyrektor OSW Nr 2 w Wejherowie 
Pan Ryszard Gazda został odwołany uchwałą Zarządu Powiatu za niewłaściwe 
prowadzenie Ośrodka. Komisja ze Starostwa oraz Regionalna Izba 
Obrachunkowa stwierdziły wiele nieprawidłowości. Na okres roku szkolnego 
powołano na stanowisko dyrektora Pana Kazimierza Czapiewskiego. Jeżeli 
chodzi o Ognisko Dziadka Lisieckiego to dotychczasowemu dyrektorowi 
skończył się okres powołania w ostatnich dniach sierpnia i nie skorzystał on z 
propozycji przedłużenia umowy. Na okres roku powołano na stanowisko 
dyrektora jednego z wychowawców Panią Ewę Kraśny. 
 Pan Radny Józef Reszke zapytał kto został powołany na likwidatora 
MZEAS w Wejherowie. Pan Radny zwrócił się również, aby w sprawozdaniu z 
prac Zarządu między sesjami bardziej szczegółowo opisywać decyzje 
personalne - wymieniać osoby, które zostały powołane na poszczególne 
stanowiska. Pan Reszke zapytał również czy prawdą jest, iż rośnie dług OSW  
Nr 2 i czy dług ten obciąży budżet Starostwa. 
 W odpowiedzi Pan Starosta podziękował za słuszną uwagę dotyczącą 
sprawozdań z prac Zarządu. W przyszłości w przypadku podejmowania decyzji 
personalnych zostaną podane nazwiska osób powołanych na poszczególne 
funkcje. Jeżeli chodzi o likwidatora MZEAS na stanowisko to został powołany 
jego dotychczasowy dyrektor. Przekazano do Ośrodka Szkolno- 
Wychowawczego Nr 2 wszystkie pieniądze, aby można było uregulować 
powstałe długi. W związku z powyższym Ośrodek nie powinien mieć długów. 
Jest jeden dług z PFRON w kwocie 75 tys. zł.  wymagający jeszcze wyjaśnienia. 
Trzeba jednakże będzie zwiększyć środki dla tego Ośrodka. Starostwo ma 
nadzieję, że zostanie zwiększona subwencja oświatowa i dotacja na internaty.  
 Pan Radny Suprunowicz zwrócił się o informację kto został 
pełnomocnikiem Zarządu do spraw udzielania osobom niepełnosprawnym 
dofinansowania ze środków PFRON, jak osoba ta urzęduje i czy informacja ta 
trafiła do środowiska osób niepełnosprawnych. 
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 W odpowiedzi na pytanie Pani Genowefa Małyszko poinformowała, iż 
PFRON przekazuje do Powiatu 40 % swoich środków. Pełnomocnikiem została 
Pani Genowefa Małyszko. Funkcjonuje to przy PCPR. Prowadzona jest 
rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych. Bardzo 
rozpropagowana została sprawa dopłat do turnusów rehabilitacyjnych. Obecnie 
również rozdysponowano 50 % środków przeznaczonych na rehabilitację 
zawodową. Przygotowywana jest także informacja do prasy o rozdysponowaniu 
środków za I półrocze. Przekazywanie środków z PFRON było bardzo 
opóźnione - zostały one dostarczone dopiero w maju. W PCPR jest jeden 
pracownik Pan Marek Szlejf, który zajmuje się dystrybucją środków PFRON na 
stanowiska pracy chronionej.  
 Pani Radna Rogala-Kończak zwróciła się o informację na jakim etapie są 
rozmowy z Wyższą Szkoła Morską w sprawie utworzenia filii tej szkoły w 
Wejherowie. 
 Pan Starosta poinformował, że jest prawie pewne, iż od października 
zostanie utworzona filia, chociaż nie wiadomo jeszcze jakie powstaną kierunki. 
 Pan Radny Tadeusz Ptach zwrócił się do Biura Rady Powiatu i Zarządu, 
aby zawiadomienia o posiedzeniach Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego wysyłać do Radnych, a nie jak dotychczas informować 
telefonicznie. 
 Pan Radny Dariusz Rytczak przypomniał, iż zgodnie ze Statutem Powiatu 
uchwały Rady Powiatu wymagają kompletnego uzasadnienia. Jeżeli takiego nie 
posiadają to radca prawny ani Przewodniczący nie powinni wnosić takich 
uchwał pod obrady Rady Powiatu. 
 Pan Józef Reszke zaproponował, aby nowych kierowników wydziałów 
przedstawiać Radzie Powiatu. 
 Pan Grzegorz Szalewski zgodził się z uwagą Pana Radnego i przedstawił 
obecnych na sesji kierowników wydziałów oraz Skarbnika i Sekretarza 
Powiatu.  
 Pan Stanisław Krawiec w imieniu Klubu SLD wniósł o to, aby wraz z 
zawiadomieniami na posiedzenia Komisji przysyłać projekty uchwał, które mają 
być opiniowane. 
 Przewodniczący Rady Powiatu podkreślił, iż na ile będzie to możliwe  
projekty uchwał będą dostarczane wraz z zawiadomieniami. 
 Pani Rogala-Kończak podkreśliła, iż uwaga Pana Radnego Krawca była 
słuszna i powinno się wymagać od Zarządu Powiatu, aby projekty uchwał były 
dostarczane odpowiednio wcześniej. 
 Przewodniczący Rady poinformował, iż uroczystości w Kolegiacie 
odbędą się dnia 14 września o godz. 17.00. 
 Pan Starosta poinformował, iż dożynki wojewódzkie odbędą się 12 
września w Parchowie.  
 

Komentarz [URwW1]:  
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 Ad. 22.  
 
 Pan Radny Wiesław Szczygieł wniósł o skreślenie z protokołu sesji 
fragmentu, w którym Pan Dionizy Wrosz stwierdził, iż Pan Radny Dariusz 
Rytczak zarzucił rodzinom wielodzietnym nieuczciwość. 
 Pan Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, iż do tej sprawy wróci się 
na następnej sesji, po napisaniu protokołu. 
 
 Ad. 23. 
 
 Pan Przewodniczący Rady Powiatu Eugeniusz Gajewski zamknął obrady 
VIII Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego. 
 
 
 
 
       Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 
 
 
 
 
 
Załączniki: 
 
1. Lista obecności Radnych Rady Powiatu Wejherowskiego na VIII Sesji 
Zwyczajnej w dniu 10 września 1999 r. 
2. Porządek obrad VIII Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Załacznik nr 1 do Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie trybu 
uchwalenia budżetu Powiatu. 
5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Wejherowskiego za I 
półrocze 1999 r. 
6. Informacja o wydatkach budżetowych Powiatu Wejherowskiego za okres od 
1 stycznia do 30 czerwca 1999 r. 
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7. Informacja uzupełniająca o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 
Wejherowskiego za I półrocze 1999 r. 
8. Wniosek Klubu Radnych SLD. 
9. Wniosek Klubu Radnych UW. 
10. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z wyników kontroli przeprowadzonych 
zgodnie z przyjętym planem pracy przez Radę Powiatu Wejherowskiego za I 
półrocze 1999 r. 
 
   
 
 
 


